
 

 
 

Per unes millors festes de Sant Bartomeu 

 
Una vegada passades les festes de Sant Bartomeu des de Més per Sóller volem fer 
balanç i aportar algunes idees que poden millorar les festes patronals de cara a 
futures edicions. 
 
En primer lloc, ens sembla de molt poc rigor presentar un programa de festes amb 
faltes d’ortografia. Qualsevol document institucional ha de passar per revisió 
ortogràfica. Ho diu la norma, però és que a més és una mostra del respecte de qui 
governa cap a la nostra llengua i la nostra cultura. A l’Ajuntament hi ha persones 
més que capacitades per fer-ho i si no, convé demanar ajuda a un professional. 
 
Un programa de festes que hem trobat molt pobre i que en general demostra poca 
feina per part de la regidora de Festes. Com és possible que divendres hi hagués 
fins a quatre actes que coincidien a la mateixa hora? Quina poca vista… 

Proposam que a partir de l’any que ve s’enriqueixi amb activitats més culturals i 
arrelades a la festa patronal, com la visita patrimonial guiada a la Parròquia, les 
activitats infantils entorn a l’edifici de Sant Bartomeu o atorgant a la ballada 
popular el protagonisme que se mereix, ubicant-la a la nostra Plaça i no relegada 
a un espai secundari, sense llum, sense cadires i amb una coordinació quasi nul·la. 
 
És important que en aquests dies de festa en què les famílies solleriques sortim al 
carrer a gaudir de fer poble hi hagi garanties de seguretat en matèria de mobilitat. 
Estam parlant dels talls de trànsit que s’haurien d’haver fet per part de la Policia 
local i que no es varen dur a terme. Per exemple, el dia del passacarrers infantil que 
precedia el pregonet de Sant Bartomeu, que moltíssimes famílies caminàvem amb 
els nostres infants veient com cotxes i motos circulaven pel mateix recorregut 
sense cap agent fos present per regular-ho. 
 
També creiem que no és gaire lògic que en el dia de la Missa Major l’equip de 
govern no deixi que la gent s’assegui als llocs que queden buits als bancs de les 
autoritats de la Parròquia. Si volen que totes les persones que hi seuen siguin 
autoritats, que els omplin bé i aprofitin l’espai. El que no pot ser és que s’ocupin 
deu bancs, que estiguin mitjos buits i després engeguin als feligresos que s’hi volen 
seure. 
 
El programa nocturn de divendres va funcionar bé, però dissabte la revetlla va 
començar amb un grup que feia playback i que només parlava en anglès, 
adreçant-se directament als estrangers que eren a Plaça. És que la gent de Sóller, 
que pagam la festa amb els nostres impostos, no tenim dret a entendre el que diu 
un senyor que ni tan sols canta en directe? Si els assistens tancaven els ulls, 
semblava més que s’estava a un hotel de Santa Ponça que a una verbena de poble. 
 



 

 
Mereix menció especial el conjunt de despropòsits que ha suposat el nomenament 
del Fill Il·lustre: poca capacitat per a liderar un Consistori que arribi a consensos, 
poca capacitat per a integrar i fer partícips als partits de l’oposició en temes tan 
cabdals com el de la tria d’un carrer o plaça. Tanmateix hem vist com la placa de 
ceràmica, principal excusa per no acceptar la nostra proposta, s’haurà de refer per 
afegir el segon llinatge del nou Fill Il·lustre. 
 
El dia del Ple extraordinari l’equip de govern ni tan sols havia previst un seient per 
al Sr. Hauf i Valls i la sala Magna no tenia micròfons per a les intervencions dels 
protagonistes de l’acte. 
La mateixa desorganització es va veure el dia següent, en la inauguració de la placa 
dels Estiradors: no es varen tancar els carrers, no hi havia cap policia que regulàs el 
trànsit i això va provocar que mentre el Sr. Albert Hauf i Valls es volgués dirigir al 
públic, hagués de sentir els claxons dels cotxes de lloguer, aturats sense entendre 
què estava passant. La regidora de festes ni tan sols va tenir eima de fer dur un 
petit equip de so perquè tothom pogués sentir les paraules de l’homenatjat. 
Un espectacle vertaderament lamentable. 
 
Segur que aquestes són només algunes de les coses que es poden millorar. Seria 
interessant que la regidora de Festes i el regidor de Participació recuperassin les 
enquestes que Més per Sóller va posar en marxa, per tal que la ciutadania pogués 
valorar les festes populars de forma anònima i argumentada. Això demostraria una 
vertadera voluntat de fer les coses bé i de gestionar amb rigor els nostre doblers. 
 


